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نكته بازی

دیدی سپاهان ایران هستید؟
رامین رضاییان در این فصل بدجوری فاز »بزرگتر« را در سپاهان 
برداشته  اســت و از آنجا که فن نگارش و انتقال مفهوم او برخلاف 
نبوغ فوتبالی اش اصلا تعریفی ندارد، گاه و بی گاه جنجال درست 
می کند. مدافع ملی پوش ســپاهان پیش از بــازی این تیم مقابل 
الاتحاد از تماشاگران خواسته بود به ورزشگاه بیایند. رامین برای 
تهییج هر چه بیشــتر هواداران گفته بود: »ما ســپاهان اصفهان 
هستیم، نه سپاهان ایران.« این جمله واکنش های زیادی به همراه 
آورد و خود رامین هم ناچار شــد در موردش توضیح بدهد. به هر 
حال اما روزگار چرخید و چرخید و به امروز رســید که سپاهان از 
بازی در ورزشــگاه نقش جهان محروم شده و قرار است در آزادی 
تهران به مصاف آلمالیق برود. حالا دیــدی همه تیم ها مال ایران 
هستند و امکانات کشور مال تمام آنهاست؟ ما همه از یک پیکریم.

شما از مدیریت چه آموختی؟
مهدی تــاج گفته: »برخی فوتبــال را فقط در ایــن می بینند که 
تیم تشــکیل دهند و وارد زمین شــوند.« بله خب این نگاه کاملا 
غلطی است. فوتبال جنبه های اقتصادی و اجتماعی مفصل دارد، 
بوروکراسی دقیق و کارآمد لازم دارد، کار در رده های پایه و بخش 
زنان می خواهد و سایر مســائل. با این حال یک سؤال هم از خود 
آقای تاج داشتیم؛ ایشان مدیریت را در چه می بیند؟ همین که شما 
در مجمع ثبت نام کنی و به ریاست فدراسیون برسی کافی است؟ 
یعنی هیچ مهارت و تعهدی نمی خواهد؟ می توانی سرمربیانی بالای 
سر تیم های بزرگسالان و امید بگذاری که بدترین نتایج را بگیرند؟ 
می توانی در مقابل همه احکام علیه فوتبال ایران سکوت کنی و از 
جایگاه نایب رئیسی ات در کنفدراسیون سود نبری؟ وقتی رئیس 

این فوتبال شمایی، معلوم است که انتظار معجزه نداریم!

و سقفی که همچنان پرنمی شود!
امســال اجرای قانون کذایی سقف بودجه، حســابی باعث تفریح 
هواداران فوتبال در ایران شد و چیزهای سرگرم کننده ای دیدیم 
که به ذهن احدالناســی خطور نمی کرد. مثلا یک مربی داریم که 
با باشگاهش قرارداد 50میلیون تومانی بسته، درحالی که 22سال 
پیش به عنوان بازیکن از این تیم 100میلیون گرفته بود! همچنین 
گلری داشتیم که از تیم رقیب پیشنهاد 100میلیاردی داشت، اما 
با 15میلیارد در تیم خودش ماند. خلاصه داســتان های شنیدنی 
زیادی داشتیم که یکی از آنها هم به سقف لایتناهی سپاهان مربوط 
می شود. درحالی که 4امتیاز از این تیم به خاطر عدم رعایت سقف 
بودجه کسر شده بود، نفهمیدیم چطور توانســتند قرارداد دابو و 
عیسی آل کثیر را ثبت کنند. حالا هم خبر رسیده سعید آقایی به 

فهرست سپاهان اضافه خواهد شد. حتما جا دارند دیگر!

امیرحســین اعظمی|  فریادهای مهدی تارتار در ورزشــگاه 
نقش جهان، آخرین پرده از یک نمایش جذاب توسط ملوان بود. 
قوهای انزلی بعد از متوقف کردن پرسپولیس، در اصفهان دست 
به کار بزرگی زدند و سپاهان را با 3گل شکست دادند. حالا آنها تیم 
سوم جدول هســتند؛ جایگاهی که ملوان با آن غریبه بود ولی با 
شایستگی در این رتبه قرار گرفته است. حالا سرمربی انزلی چی ها 
هم بابت تیمی که تشکیل داده، مورد تمجید رسانه ها و کارشناسان 
قرار می گیرد؛ هر چند  خودش معتقد است آنها در ادامه لیگ کار 
سختی خواهند داشت و حفظ این روند برای ملوان بسیار مهم و 
حیاتی است. گفت وگوی همشهری با سرمربی ملوان را می خوانید.

   خودتان تصور می کردید سپاهان را در اصفهان 
شکست بدهید؟

من قبل از بازی با پرسپولیس گفته بودم که از این تیم و سپاهان 
ترسی نداریم و می خواهیم فوتبال خوبی را به نمایش بگذاریم. ما 
ثابت کردیم که می توانیم شجاعانه و بدون ترس مقابل این دو تیم 
بزرگ و مدعی فوتبال بازی کنیم. حالا باید مراقب تیم های پایین تر 
از خودمان باشیم و دچار غرور نشویم، چون ممکن است شرایطی 
که برای سپاهان و پرسپولیس رقم خورد، برای ما اتفاق بیفتد. ما 

نباید هیچ تیمی را دست کم بگیریم.

   قبل از شروع فصل، زمان کمی برای جمع کردن 
تیم داشتید و به نظر می رسد روزهای سختی را هم پشت 

سر گذاشته اید؟
بله، کار ما سخت بود و باید از مدیریت باشگاه و در رأس آنها از آقای 
آرش فهمیده تشکر کنم. وقتی به انزلی آمدم، بدون ثبت قرارداد 

کارم را شروع کردم چون نمی خواستم به خودم فکر کنم و آن زمان 
هم گفتم اگر تیم خوبی بسته شد، قراردادم را امضا می کنم چون 
دوست نداشتم با آبروی خودم و ملوان بازی کنم. حالا خوشحالم 
که همه به ملوان احترام می گذارند و این خیلی باارزش است. از 
طرفی با این نتایج باعث خوشحالی مردم انزلی و هواداران ملوان 

شدیم که این بسیار باارزش است.

   پیش بینی شــما از ادامه این مسیر و آینده 
ملوان چیست؟

حالا همه تیم ها طور دیگری به ملوان نگاه می کنند و قطعا انگیزه 
زیادی خواهند داشــت تا مقابل ما نتیجه بگیرند. ادامه این روند 
خوب برای ما بسیار مهم و حیاتی است و باید دوبرابر قبل تلاش 

کنیم و زحمت بکشیم.

   تیم را در نیم فصل تقویت می کنید؟
خدا را شکر ملوان به جایگاهی رسیده که خیلی از بازیکنان پیغام 
می دهند که در نیم فصل به عنوان بازیکن سرباز یا سهمیه عادی به 
تیم ما بیایند و این بسیار باارزش است. قطعا ما تیم را در نیم فصل 

تقویت خواهیم کرد.
 

   برخی معتقدند شما در ذوب آهن تفکر تدافعی 
داشــتید ولی حالا ملوان فوتبال تهاجمی را به نمایش 

می گذارد. در این مورد صحبت می کنید.
ذوب آهن مثل ملوان هوادار ندارد. در ضمن شــرایط هر تیمی 
با تیم دیگر متفاوت اســت. ملــوان خاطره خوبــی از مربیان 
غیربومی نداشــت و در ابتدا کارمان ســخت بود ولی در ادامه 

شرایط را تغییر دادیم. من در شــرایطی به ذوب آهن رفتم که 
این تیم چهاردهم شــده بود و با تفاضل گل در لیگ برتر مانده 
بود. سال اول هفتم و سال دوم نهم شدیم و این در حالی است 
که مصدومیت بازیکنان به شــدت به تیم ما ضربه زد. سال دوم 
بودجه باشگاه محدود و سقف قراردادهای ما 5میلیارد تومان 
بود ولی امسال بودجه باشگاه ذوب آهن دوبرابر شد و قراردادها 
هم به 12میلیارد رسید. اتفاقا این افزایش بودجه خوب است و 
من برای ذوب آهن و همکار خودم آقای ربیعی آرزوی موفقیت 
دارم. زمانی که آنجا بودم باشــگاه دنبال ســهمیه نبود و فقط 
می خواستند یک رتبه خوب داشــته باشیم ولی امسال بودجه 

ذوب آهن دوبرابر شده است.

   ولی ربیعی در یک برنامه تلویزیونی گفته بود 
که بودجه امسال ذوب آهن اندازه ملوان است.

اصلا اینطور نیست. سقف قرارداد ما در این فصل 7میلیارد است 
که آن هم شامل همه نمی شود و مبالغ برخی قراردادها حتی به 2یا 
3میلیارد هم نمی رسد. با این حال، باشگاه در پرداختی ها منظم 

کار کرده و باید از مدیریت تشکر کنم.

   در ذوب آهن توسط برخی تماشاگران هم اذیت 
شدید، درست است؟

من همیشه به هوادار احترام می گذارم، وقتی آنها راضی نباشند 
طبیعتا ناراحت خواهند شد اما به عنوان مثال در بازی با هوادار 
2-3 جلو بودیم که برخی شعار دادند و این واقعا عجیب بود. این 
کار دیگر شــیطنت بود. من خیلی از بازیکنان آکادمی باشگاه 
ذوب آهن را در لیگ بازی دادم و تا جایی که می توانستم به این 

تیم کمک کردم ولی برخی تماشاگرنماها حاشیه درست کردند 
که هوادار ذوب آهن نبودند.

   کیفیت بازی های لیگ را در این فصل چطور 
ارزیابی می کنید؟

قانونی که در ابتدای فصل گذاشتند و سهمیه بازیکنان بزرگسال را 
کم کردند، باعث شد تیم ها با وسواس و دقت بیشتری بازیکن بگیرند 
و همه تیم ها خوب بسته شدند. همه بازی ها هم سخت است و هیچ 
تیمی نمی تواند خودش را از قبل برنده بداند ولی یکی از مشکلات 
اساســی در فوتبال ایران، افت کیفیت چمن زمین  ها ست و این 
موضوع قطعا برای فوتبال ما خوب نیست. بعضی از تیم ها فوتبال 
را روی زمین بازی می کنند و بابت کیفیت نامناسب زمین ها ضرر 
می کنند. متأسفانه فوتبال ایران با بحران زمین چمن مواجه است.

   شــانس اول قهرمانی در لیگ برتر کدام تیم 
است؟

ترجیح می دهم در مورد تیم های دیگر صحبت نکنم. در سال های 
گذشته کم تجربگی کردم که باعث شد حاشیه درست شود، تمرکز 

من فقط روی ملوان است.
 

   برخی معتقدند ادامه این روند خوب در ملوان، 
می تواند موقعیت شما را به سمتی ببرد که فصل بعد در 
یکی از تیم های مطرح و سطح بالای لیگ مربیگری کنید. 

نظر خودتان چیست؟
من در کارم تلاش می کنم و همیشه توکلم به خدا بوده است. اگر 

قرار است اتفاقی بیفتد، در زمان خودش رخ خواهد داد.

خوشحالم همه به ملوان احترام می گذارندخوشحالم همه به ملوان احترام می گذارند
مهدی تارتار می گوید اگر سپاهان تمرکز نداشت پس چطور 2گل به ملوان زد؟ او از دست منتقدان بردهای ملوان ناراحت است

بازی با 
استقلال خوزستان  قطعا بازی 

سختی اســت و هرگز نباید تیم حریف 

را دست کم بگیریم. وقتی از پرسپولیس امتیاز 

گرفتیم، برخی گفتند حریــف به خاطر چالش های 

پیش آمده بین پرسپولیس و استقلال تمرکز نداشت 

و بعد از بازی با سپاهان هم بعضی ها دوباره همین حرف 

را زدند. این حرف ها باعث ناراحتی من شد. اگر سپاهان 

تمرکز نداشت پس چطور 2گل به ما زد؟ چرا کسی به 

این توجه نمی کند که ما 3گل در اصفهان به آنها 

زدیم؟ اینکه به بازی خوب ملوان پرداخته 

نشــد، ناراحت کننده بود.
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